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Текст:  Зоран Совиљ

Нaкoн пeт гoдинa, нaстaвљe-
ни су рaдoви нa изгрaдњи 
спoртскe двoрaнe у Oмaр-
скoj. Бићe тo вишeнaмjeн-
ски oбjeкaт у кojeм ћe кутaк 
зa вjeжбaњe нaћи aктивни 
спoртисти, рeкрeaтивци и 
учeници Oснoвнe шкoлe „Вук 
Кaрaџић“. Двoрaни и нoвoj 
сaли зa вjeжбaњe рaдуjу сe 
и нajмлaђи члaнoви Фудбaл-
скoг клубa „Oмaрскa“. Maтej 
Maрмaт и Лaзaр Прeдojeвић 
учeници су 8. рaзрeдa и aк-
тивни спoртисти. Истичу дa 
ћe им нoвa двoрaнa дoниjeти 
мнoгo бoљe услoвe зa трeни-
рaњe и вeћу мoтивaциjу. 
Фудбaлски клуб “Oмaрскa” у 
систeму тaкмичeњa имa пeт 
кaтeгoриja и вишe oд стo aк-
тивних спoртистa. Зa прeвoз 
нa jeдaн трeнинг у Приjeдoр 
пoтрeбнo им je 200 мaрaкa. 
Нoвa двoрaнa ћe oбeзбиje-
дити нeoпхoднe услoвe зa 
квaлитeтнe припрeмe и дo-
ниjeти нeoпхoднe уштeдe.
„Двoрaнa ћe нaм знaчити 
пунo нa пoбoљшaњу свих 
услoвa, jeр пуних 50 гoдинa 
ми припрeмe, нaрoчитo зим-
скe, рaдимo у нeким мaлим 
двoрaнaмa, нajчeшћe нa oт-
вoрeнoм прoстoру. Зa рaнг у 
кoмe сe тaкмичимo, oвo ћe 
бити вeликo пoбoљшaњe“, 
кaжe Свeтoзaр Крeцeљ, прeд-
сjeдник Клубa.  
Нoвa спoртскa двoрaнa 
пoбoљшaћe услoвe и нaчин 
рaдa кaдa je у питaњу фи-
зичкo вaспитaњe у Oснoвнoj 
шкoли „Вук Кaрaџић“. У oвoj 
oбрaзoвнoj устaнoви истичу 
дa нe трeбa зaнeмaрити прo-
блeмe кoje кoд дjeцe изaзивa 
прeтjeрaнa гojaзнoст.
„Имaмo вeликe прoблeмe сa 

гojaзнoм дjeцoм, са хoдом 
и издржљивoшћу приликoм 
трчaњa. Имaмo прoблeм и сa 
припрeмaмa зa тaкмичeњe и 
сигурнo je дa ћeмo постизати 
joш бoљe рeзултaтe у oднoсу 
нa сaдaшњe, у нoвoј двoрa-
ни. Рeзултaти пoстoje. Учест-
вујемо и на рeгиoнaлним и 
рeпубличким  тaкмичeњимa, 
a сa oвoм двoрaнoм при-
преме ће бити квaлитeтниjе 
и лaкше“, истичe дирeктoр 
Шкoлe Бoбaн Бeрић.
Нa тeндeру зa извoђeњe 
рaдoвa у другoj фaзи из-
грaдњe спoртскe двoрaнe у 
Oмaрскoj прoшлo je грaђe-
винскo прeдузeћe „Униjaт“.
„Дрaгo ми je дa смo ми 
прoшли нa oвoм тeндeру и 
дa je лoкaлнa фирмa дoбилa 
пoсao. У рoку ћeмo зaвршити 
рaдoвe, мoждa чaк и приje, 
зaтo штo нaм вриjeмe идe 
нaруку. Вeћ je љeпшe вриjeмe 
и крeнули смo сa рaдoвимa. 
Нaдaм сe дa ћe свe бити кaкo 

смo дoгoвoрили и дa ћe ићи 
пo плaну и прoгрaму“, кaжe 
влaсник Прeдузeћa Mлaдeн 
Униjaт.  
Грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр рекао је да 
су са кoaлициoним пaрт-
нeримa дoгoвoрили дa срeд-

ствa у изнoсу oд двa милиoнa 
мaрaкa, кoja су дoбили oд 
Влaдe Рeпубликe Српскe, ус-
мjeре у зaвршeтaк двoрaнe у 
Oмaрскoj. Он је дoдao дa je 
Грaд oпрeдиjeљeн дa улaжe у 
спoртску инфрaструктуру. 
„Изгрaдњa двoрaнe пoчeлa 

je крajeм 2018. гoдинe. У 
првoj фaзи инвeстирaнo je 
укупнo 580.000 мaрaкa, oд 
тoгa 490.000 oд Влaдe Ср-
биje, a 91.000  oбeзбиje-
дилa je лoкaлнa зajeдницa. 
Дрaгo нaм je штo идeмo 
кoрaк нaприjeд и дa нaпoкoн 
oвo мjeстo дoбиje спoрт-
ску двoрaну кaкву зaслу-
жуje. Кoнкрeтнo, прojeкaт 
другe фaзe je у вриjeднoсти 
двa милиoнa мaрaкa и пo 
угoвoру, рoк зa извoђeњe тих 
рaдoвa je дeвeт мjeсeци. Штo 
сe тичe трeћe фaзe, oнa ћe 
oбухвaтaти пoстaвљaњe пaр-
кeтa, спoртскe oпрeмe, уну-
трaшњe брaвaриje, кoтлoвe, 
eлeктрoинстaлaциje и кли-
му. Двoрaнa ће имaти три-
бинe, нeгдje oкo 520 сjeдeћих 
мjeстa“, истaкao je Jaвoр. 
Прeдвиђeнo je дa изгрaдњa 
спoртскe двoрaнe у Oмaр-
скoj будe зaвршeнa дo 
крaja гoдинe. Пo трeнутним 
циjeнaмa, зa трeћу фaзу 
бићe нeoпхoднo oкo 800.000 
мaрaкa. 

НAСTAВЉEНA ИЗГРAДЊA ДВOРAНE У OMAРСКOJ

Радови који су завршени у првој фази

Јавор и Унијат - чврста рука за чврст договор

Текст:  Мирјана Шодић

Јавна расправа о Нацрту за-
кона о измјенама и допуна-
ма Закона о геолошким ис-
траживањима, коју проводи 
Министарство енергетике и 
рударства Републике Српске, 
након Гацка и Зворника, одр-
жана је и у Приједору.
Међу предложеним измје-
нама овог закона је да се не 
доставља сагласност локалне 
заједнице приликом изда-
вања одобрења за геолошка 
истраживања. 
“Највеће измјене се односе 
на редефинисање улоге ло-
калне заједнице приликом 
издавања одобрења за де-
таљна геолошка истражи-
вања. Подсјећам, до прије 
двије године, локалне зајед-
нице уопште нису учествова-
ле у доношењу било каквих 

одлука везано за геолошка 
истраживања, ми смо их 
укључили, и кроз ову при-
мјену закона примијетили 
смо да локалне заједнице 
које немају уредну простор-
но-планску документацију, 
имају много проблема при 
доношењу тих сагласности”, 
истакао је Есад Салчин, по-
моћник министра за рудар-
ство и геологију Републике 
Српске.
На подручју Приједора по-
стоје разнолика лежишта ми-
нералних сировина. Струка 
каже да на најбољи могући 
начин треба да се почне ра-
дити на одређеним лежишти-
ма те да кроз законску регу-
лативу, и локалне заједнице 
и држава добију што више од 
реализације тих послова. 
“Сматрам да законска рје-
шења морају бити боље де-

финисана и да пробамо да за 
локалне заједнице и државу 
извучемо што више. Јер, тре-
нутна рјешења, што се тиче и 
геологије и концесије, свака-
ко треба да више заштите ин-
тересе и локалне заједнице 
и државе”, истакао је Влади-

мир Малбашић, професор на 
Рударском факултету у Прије-
дору. 
На приједлог Владе Републи-
ке Српске, Народна скупшти-
на је разматрала измјене и 
допуне Закона о геолошким 
истраживањима и донијела 

закључак да се овај нацрт 
упути у јавну расправу. Нацрт 
закона о измјенама и допу-
нама Закона о геолошким 
истраживањима објављен 
је на интернет страници На-
родне скупштине Републике 
Српске. 

ОДРЖАНА ЈАВНА РАСПРАВА О ГЕОЛОШКИМ 
ИСТРАЖИВАЊИМА У РС

Са јавне расправе у Приједору 
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Текст:  Гордана Каурин

Зна се да су децембар и ја-
нуар два најскупља мјесеца 
у години, а то је и вријеме 
бројних слава. Грађанима 
најтеже падају честа поску-
пљења основних животних 
намирница, а пензионери 
са најнижим пензијама чак  
кромпир и лук одавно купују 
на комад. 
На пијаци литар млијека 
кошта 3,5 КМ, килограм сира 
10 КМ, а 10 јаја од шест до 
осам марака.
“У трговинама је све јако 
поскупјело, па морамо и ми 
дићи цијене. Пола килогра-
ма кафе кошта 9,5 КМ, а зар 
није онда исплативије купи-
ти килограм сира који је 10 
КМ”, каже једна од прода-
вачица које смо затекли на 
приједорској тржници.
Када су хладнији дани и 
ниже температуре, купаца 
на пијаци готово да нема. 
Цијене су високе, а пензи-
онери с малим примањима 
одавно купују све на комад.
“Пензионери купе четири 
кромпира, главицу бије-

лог лука, то му је за ручак,  
е шта ће он уз то ставити, ја 
не знам, више ме је срамота 
питати. Тако је други дошао, 
исто купио једну главицу цр-
веног лука, двије мркве и 
три кромпира. Недавно је 
муштерија тражила 250 гра-
ма граха, а то ће више струје 
потрошити док се скуха, него 
што ће изаћи тај ручак“, утис-
ци су једне од закупаца тезги. 
У Удружењу грађана „ДОН“ 
наводе да, иако је цијена го-

рива знатно нижа у односу 
на ранији период, још увијек 
није дошло до пада цијена, 
макар основних животних 
намирница. Муриса Марић, 
извршна директорка, истиче  
да се буквално све почело 
куповати на граме. 
„Свако од нас је, на крају 
крајева, потрошач и види 
шта изнесе за 100 КМ из било 
које трговине. Оно на шта 
потрошачи обраћају пажњу 
је да са оно новца колико 

имају, могу то некако да раз-
вуку на ових 30 дана до неког 
новог примања и то је једино 
што данас наши потрошачи 
раде, обилазе велики број 
трговина да би купили ба-
рем пет-шест производа који 
им требају, зато што се више 
не могу упратити ова поску-
пљења. Некад смо имали 
тиха поскупљења од два-три 
фенинга. Данас смо свједо-
ци да је килограм меса око 
20 марака, да је пилетина 

опет драстично поскупјела“, 
истиче Марићева и додаје да 
потрошачи сад купују само 
неопходно и у све мањим ко-
личинама.
Многи грађани узимају кре-
дите да би платили режије 
или прославили крсну сла-
ву, а питање које себи сва-
кодневно постављају јесте: 
како преживјети стална по-
скупљења са малим или 
просјечним платама и мини-
малним пензијама?

ЦИЈЕНЕ ХРАНЕ БЕЗОБРАЗНО ВИСОКЕ

Текст:  Бојана Мајсторовић

Накнада за топли оброк, 
радницима којима се ис-
плаћује у новцу, за сваки 
радни дан увећана је на 
10,04 КМ у нету, односно 
на 16,46 КМ у бруту, саоп-
штено је из Савеза синди-
ката РС.  

Извршни секретар Регио-
налног синдикалног цент-
ра Приједор Сњежана Ра-
дић подсјећа да је законска 
обавеза свих послодаваца 
у реалном сектору да ис-
плаћују накнаду трошкова 
топлог оброка, уколико 
код послодавца није орга-
низована исхрана.
“Колективним уговором, 
синдикат и послодавац 
могу утврдити и већи 
износ накнаде за топли 
оброк, ако су у могућно-
сти. Ово је најмањи из-
нос од 10.04 КМ у нету. 
С тим у вези, уко-
лико радник има 
22 радна дана, 
топли оброк 
му износи 
220,88 КМ 
у нету 
а к о 
к о д 

послодавца 
није орга-
н и з о в а н а 
и с х р а н а . 
Уколико је 
исхрана ор-
г а н и з о в а н а 
путем кете-
ринга или се 
топли оброк 
п р и п р е м а 
у властитим 
р е с т о р а н и м а 
код послодавца, 
вриједност то-
плог оброка мора б и т и 
у нето износу од 9,56 КМ”, 
наводи Радићева.
Из Савеза синдиката Репу-
бли - ке Српске позивају 

све раднике, 
ч л а н о в е 

С и н д и -
ката, да 
пријаве 
с в а к у 
в р с т у 

злоупо-

тре-
ба од стране 

послодаваца ако се испла-
ти мањи износ или се уоп-
ште не исплаћују накнаде 
за топли оброк, како би 
заштитили њихова права 
путем регионалних канце-
ларија у које долазе прав-
ници и пружају бесплатну 
правну помоћ.
Према обавјештењу Ре-
публичког завода за ста-
тистику, просјечна бруто 
плата за 2023. годину из-
носила је 1.937 КМ. Виси-
на накнаде за топли оброк, 
утврђена Одлуком Владе 
Републике Српскe, износи 
0,85 одсто просјечне бруто 
плате за претходну годину, 
за сваки радни дан, а у слу-
чају обављања прековре-
меног рада, дужег од три 
часа дневно, радник има 
право на још један додат-
ни топли оброк.

ПОВЕЋАНА НАКНАДА 
ЗА ТОПЛИ ОБРОК

Сњежана Радић

Текст:  РТРС

Почетком фебруара, у Српској 
почиње исплата пензија увећа-
них за 9,2 одсто, рекао је Мла-
ден Милић, директор Фонда за 
пензијско и инвалидско осигу-
рање Републике Српске.
„Ово је 22. редовно усклађи-
вање пензија, и треба рећи 
да смо их имали најчешће 
на простору бивше Југосла-
вије. Република Српска врши 
усклађивање одмах од јануар-
ске пензије, док друге земље у 
окружењу то раде током годи-

не“,  истакао је Милић.
Увећану пензију за 9,2 одсто у 
Српској жељно очекује 283.000 
корисника. Без обзира на ре-
довна усклађивања, просјечна 
пензија у Српској је једна од 
мањих у региону, а Милић на-
глашава да има неколико раз-
лога за то.
„Имамо свега осам одсто ко-
рисника права, који имају 
ефективно 40 година радног 
стажа, и у тој чињеници треба 
тражити зашто су пензије такве 
какве јесу“, додао је Милић.

ПОЧЕТКОМ ФЕБРУАРА 
ИСПЛАТА УВЕЋАНИХ 

ПЕНЗИЈА 
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Текст:  Бојана Мајсторовић

• Шта се може урадити у шко-
лама да се пружи већа подр-
шка талентованој дјеци?
- Република Српска има ве-
ома талентоване ученике, 
који и бивају препознати на 
неком нивоу образовања. У 
школама се као подршка ин-
тересовањима ученика орга-
низује рад секција које су и 
осмишљене у складу са ин-
тересовањима ученика сваке 
школе посебно. Поред сек-
ција, организује се и додатна 
настава која је усмјерена на 
ученике који исказују виши 
ниво знања и вјештина из не-
ког предмета. Већ сам истакла 
да су ученици талентовани, 
али веома често се дешава да 
тај таленат није везан само 
за једну дисциплину, већ је 
он многострук. Наставници у 
школама, желећи да одгово-
ре на такве потребе ученика, 
организују заједнички рад 
секција које води више на-
ставника удружено и гдје уче-
ници могу исказати све тален-
те које имају и развијати их и 
даље. Министарство просвје-
те и културе Републике Српске 
и Републички педагошки за-
вод, у сарадњи са Друштвом 
психолога и професорима са 
јавних универзитета Републи-
ке Српске, реализују пројекат 
„Наум“ који је управо усмје-
рен на оспособљавање на-
ставника за препознавање 
надарених и талентованих 
ученика, али и на планирање 
и реализацију рада са њима. 
Важно је рећи да школе рад 
са талентованим ученицима и 
сада планирају и реализују уз 
подршку Тима за талентоване 
и надарене ученике који има 
свака школа.
• Да ли је у плану увођење 
нових предмета у основне и 
средње школе?
- Васпитно-образовни систем 
Републике Српске од 2020. 
године проводи реформу 
образовања у области пред-
школског, основног и средњег 
образовања. Те 2020. године 
креирали смо наставне пла-
нове и програме за основ-
ну школу и средње стручне 
школе и у Наставном плану 

конкретизовани су предмети 
који постоје у школама. Ове 
школске године и неколико 
наредних ћемо радити ева-
луацију наставних планова и 
програма и на основу анали-
зе резултата предлагаћемо 
евентуалне измјене у настав-
ним плановима и програ-
мима. Наставни предмет Ху-
маност и безбједност се ове 
школске године, као факул-
тативни предмет, реализује 
у 20 основних и 20 средњих 
школа у Републици Српској. 
Наш циљ је да овакав начин 
организације наставе, који 
претпоставља потпуну ан-
гажованост ученика у раду, 
заживи у школама, али ће 
начин на који ће бити реали-
зовани садржаји овог пред-
мета зависити и од повратних 
информација које добијемо 
из школа, од стране ученика, 
али и наставника који реали-
зују овај наставни предмет. 
Често се у задње вријеме го-
вори и о руском језику као 
о неком новитету у нашим 
школама. Изучавање језика 
у школама диктира интерес 
ученика и ми и данас у Репу-
блици Српској имамо школе 
чији ученици изучавају руски 
језик и за нас то није нови-
тет, а исто тако свједоци смо 
да популарност руског језика 
расте и није неочекивано, бар 
за нас који пратимо те трен-
дове сваке године, да ће се 
овај језик све више изучавати 
у нашим школама. Оно што је 
за нас важно јесте да пратимо 
интересовања наших ученика 
у избору предмета, занимања 
или школа и да имамо и ква-
лификован наставни кадар, 
али и савремене наставне 
програме за њихове изборе.
• Хоће ли Хуманост и без-
бједност бити уведен као 
стални предмет?
- Начин изучавања и по-
стојање предмета као фа-
култативног или обавезног 
зависиће од повратне инфор-
мације коју добијемо анкети-
рањем ученика и наставника. 
Министарство и Републички 
педагошки завод имају обаве-
зу да, у складу са Програмом 
мјера за осигурање безбјед-
ности и спречавање насиља 

у основним и средњим шко-
лама и ђачким домовима у 
Републици Српској, који је 
усвојила Влада Републике 
Српске, уведу предмет који 
ће развијати емпатију, дру-
гарство, здраве односе и ста-
вове код младих, да ли ће то 
бити идентичан предмет или 
нешто потпуно другачије, сва-
како ћемо информисати јав-
ност на вријеме и обезбије-
дити стручни концензус за 
увођење новитета. 
• Може ли се настава модер-
низовати, јер се још чују ко-
ментари родитеља да имамо 
застарјели програм образо-
вања?
- Овдје говорите о двије раз-
личите ствари, једну чине 
наставни програми, а другу 
организација реализације на-
ставе. Већ сам истакла да су 
наставни програми модерни-
зовани, засновани на дефи-
нисаним очекиваним исходи-
ма учења и квалитет њихове 
примјене у пракси зависи од 
компетенција наставника који 
их реализују. У жељи да уна-
приједимо квалитет наставе, 
ова година биће обиљежена 
реализацијом бројних обука 
за наставнике основних и 
средњих школа. У овој актив-
ности подршку Републичком 
педагошком заводу, поред на-
ставничких факултета са два 
јавна универзитета Републике 
Српске, пружиће и стручња-
ци из институција Републике 
Србије које се баве стручним 
усавршавањем наставника. 
Обуке наставника биће ус-
мјерене на јачање стручних 
и професионалних компе-
тенција наставника кроз при-
мјену различитих наставних 
метода и облика рада. Такође 
радом мултисекторских тимо-
ва интензивираће се сарадња 
са родитељима у циљу јачања 
партнерске улоге родитеља и 
школа. 
• Могу ли се више искори-
стити савремена техничка 
достигнућа с циљем да ђаци 
лакше усвоје знање?
- Савремена техничка до-
стигнућа стварају могућност 
унапређења квалитета и 
осавремењивања наставе и 
наставници у нашим школама 

примјењују расположиву сав-
ремену технологију на часо-
вима. Већина школа посједује 
паметне табле, лаптопе и ви-
део бимове, све школе имају 
интернет конекцију и не по-
стоје препреке да наставни-
ци, у складу са специфично-
стима предмета који предају, 
користе сва расположива 
наставна средства. Препору-
ка Републичког педагошког 
завода је да ниједан начин 
реализације наставе не смије 
бити доминантан и да се ква-
литет наставе управо постиже 
правилним комбиновањем 
и коришћењем различитих 
техника учења. Сваки нови-
тет који се користи, требао 
би бити усмјерен на активно 
укључивање ученика у на-
ставни процес.
• Шта се може учинити да 
би се смањила тежина школ-
ских торби?
 - Министарство просвјете и 
културе Републике Српске, 
Завод за уџбенике и настав-
на средства Источно Ново 
Сарајево и Републички пе-
дагошки завод раде на про-
налажењу рјешења овог пи-
тања. Оно што је важно рећи 
јесте да ниједан уџбеник 
није одобрен без разлога и 
да су сви усмјерени на олак-
шавање учења ученицима. 
ЗУНС Источно Ново Сарајево 
већ неколико година штампа 
уџбенике на папиру који има 
најмању грамажу и ово се ре-
ализује с циљем смањења те-
жина уџбеника, а у коначни-
ци и ђачке торбе. У наредном 
периоду ћемо анализирати 
обим уџбеника и препоручи-
ти евентуалне корекције.
• Докле се стигло са 
увођењем мале матуре у 
основним школама?
- И ове школске године у 
свим основним школама ре-
ализоваће се експеримен-
тална мала матура. Циљ нам 
је да провјеравамо ученичка 
постигнућа на крају једног 
образовног нивоа и да кроз 
добијене резултате утичемо 
на побољшање квалитета вас-
питања и образовања. Ове го-
дине смо Министарству прос-
вјете и културе Републике 
Српске предложили да мала 

матура буде реализована ек-
спериментално како бисмо 
тестирали процедуре, будући 
да су поједине школе од 2019. 
године биле ван овог процеса 
због пандемије и чињенице 
да ова активност није реа-
лизована. Експериментална 
мала матура треба да оспо-
соби школе да квалитетно и 
на дефинисан начин проводе 
процедуре реализације ове 
активности када она постане 
обавезна. Желим истаћи да 
ни ове године ниво постиг-
нућа ученика у овој екстер-
ној провјери неће утицати на 
упис ученика у средње шко-
ле, као ни на њихов коначан 
успјех у основној школи.
• Које су најбитније активно-
сти РПЗ из прошле године, а 
које планове за наредни пе-
риод бисте издвојили?
- Републички педагошки завод 
има дефинисан опис послова 
који су наведени у Закону о 
републичкој управи и сваке 
године у јулу израђујемо Го-
дишњи програм рада у којем 
наводимо конкретне актив-
ности и динамику реализа-
ције. У претходним питањима 
навела сам да ћемо се бавити 
евалуацијом наставних пла-
нова и програма за основну 
школу и средње стручне и 
техничке школе, радићемо 
на стручном усвавршавању 
наставника, вредноваће-
мо квалитет рада основних 
и средњих школа, вршиће-
мо увиде у рад наставника, 
стручних сарадника, дирек-
тора и васпитача, реализо-
ваћемо групни савјетодавно-
инструктивни рад, у складу 
са Планом и календаром так-
мичења организоваћемо и 
реализовати такмичења као 
подршку надареним и тален-
тованим ученицима. Посебно 
ћу истаћи да ћемо радити на 
креирању наставног плана за 
гимназије, едукацији струч-
них тимова за израду настав-
них програма за гимназије, а 
у оквиру Програма мјера за 
јачање безбједности и спре-
чавање насиља у основним и 
средњим школама и ђачким 
домовима радићемо на ја-
чању васпитне улоге школа.

Слађана Танасић, директор Републичког педагошког завода Републике Српске

СЛИЈЕДЕ БРОЈНЕ ОБУКЕ НАСТАВНИКА, 
ЦИЉ КВАЛИТЕТНИЈА НАСТАВА
„У жељи да унаприједимо квалитет наставе, ова година биће обиљежена 
реализацијом бројних обука за наставнике основних и средњих школа. У овој 
активности подршку Републичком педагошком заводу, поред наставничких 
факултета са два јавна универзитета Републике Српске, пружиће и стручњаци из 
институција Републике Србије које се баве стручним усавршавањем наставника“, 
каже у интервјуу за „Козарски вјесник“, директор Републичког педагошког завода 
Републике Српске Слађана Танасић.

ИНТЕРВЈУ
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Текст:  Мирјана Шодић

Дан школе и школска слава 
Свети Сава, по којем је при-
једорска гимназија добила 
назив, и ове године биће 
обиљежени пригодним про-
грамом. Биће то прилика да 
се најуспјешнијим учени-
цима и професорима уруче 
признања и награде. 

Срђан Мастикоса ученик је 
трећег разреда Гимназије 
“Свети Сава” - Општи смјер. 
Прича да је пред завршетак 
основне школе имао неко-
лико опција за даље шко-
ловање, те да се одлучио 
за гимназију која је пре-
познатљива по високом ква-
литету образовања. И није се 
покајао. 
“Сваки дан у гимназији је 
посебан. Заправо, сваки дан 
у гимназији је донекле сли-
чан, али је увијек истакну-

та та посебност, да ли због 
мојих другара из разреда, 
да ли због професора или 
лекција које заједно савла-
давамо. Од почетка школо-
вања у гимназији, учествујем 
на такмичењима из физике. 
Прошле године сам освојио 
треће мјесто на регионал-
ном и седмо на републичком 

такмичењу. Надам се да ћу и 
ове године постићи боље ре-
зултате”, рекао је Мастикоса. 
Један од омиљених профе-
сора у гимназији је Саша 
Комшић. Како истиче, бити 
просвјетни радник у овој 
школи је велика част, али и 
обавеза. 
“Мени је улазак у учионицу 

веће задовољство него из-
лазак из учионице. Важно је 
узајамно поштовање, ја тако 
гледам на рад са ученицима. 
Држим до ауторитета профе-
сора, до тога да је професор 
тај који води час. Држим и 
до методике коју сам научио 

на Физичком факултету у Бе-
ограду, то јесте правиланог 
методичког рада”, рекао је 
Комшић. 
На Савиндан је двоструко 
славље у приједорској гим-
назији, која тада прославља 
Дан школе и школску славу. 
Прилика је то да ученици по-

кажу таленат који усаврша-
вају на бројним ваннастав-
ним активностима и за то 
буду награђени. 
“Гимназија је, поред обра-
зовног рада, препознатљива 
и по ваннаставним активно-
стима. Надарени ученици 

могу да испољавају и усавр-
шавају свој таленат. Гимна-
зија сада броји 240 ученика. 
У посљедње двије до три го-
дине поправили смо уписну 
слику, тако да се надамо да 
ћемо и ове године уписати 
четири одјељења. Далеко 

је то од идеалног, али како 
је било претходних година, 
задовољни смо”, истакао је 
Вељко Јањетовић, директор 
Гимназије “Свети Сава”.
Гимназија у Приједору са ра-
дом је почела 1920. године, у 
згради тадашње Комуналне 
основне школе. Зграда у којој 

се данас налази довршена 
је 1924. године. Након Дру-
гог свјетског рата, гимназија 
носи име народног хероја 
Есада Миџића, а од 1992. го-
дине српског просвјетитеља 
Светог Саве.

ПРИЈЕДОРСКА ГИМНАЗИЈА С 
ПОНОСОМ НОСИ ИМЕ СВЕТОГ САВЕ 

Саша Комшић: Важно је узајамно поштовање

Срђан Мастикоса: Сваки дан у гимназији је посебан

Вељко Јањетовић: Поносни на рад ученика и професора

Текст:  КВ

Почело је друго полугодиште школске 
2023/24. године. На подручју Приједора 
у учионице се вратило око 6.800 ученика. 
Из актива директора основних и средњих 
школа потврдили су да је настава у поне-
дјељак почела према календару и без про-
блема. Ученици на наставу иду све до 29. 
априла, када почиње прољетни распуст 
који ће трајати до 3. маја. Ученици заврш-
них и матурских одјељења с наставом у 
другом полугодишту престају 14. маја, а 
сви остали 11. јуна. Из Полицијске управе 
Приједор позивају возаче на опрез због по-
вратка ученика у школе. Наставу у Републи-
ци Српској похађа 82.983 ученика у основ-
ним школама и 34.610 средњошколаца.

ПОЧЕЛО ДРУГО ПОЛУГОДИШТЕ
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Текст:  Зоран Совиљ

Крсну славу Богојављење и 
31 годину од оснивања једи-
нице у Приједору је обиље-
жило Удружење гардиста 
Прве гардијске моторизо-
ване бригаде Главног штаба 
Војске Републике Српске. О 
ратном путу и заслугама гар-
диста говорио је предсјед-
ник Удружења Жељко Дакић, 
који је, између осталог, на-
гласио да су ови храбри бор-
ци заслужили бољи третман 
и веће поштовање. Прије 31 
годину, постројене су прве 
јединице Гардијске мотори-
зоване бригаде, у гарнизону 
Хан-Пијесак, а недуго након 
тога, ова бригада упућена је 
у своја прва борбена дејства. 
Прошли су ратишта у сарајев-
ско-романијској регији, Поса-
вини и дијелом у Крајини.
“Ми нисмо имали смјене, 
нисмо имали одмора. Про-
водили смо, примјера ради, 
на врлетима Трескавице на 
2.000 метара надморске ви-
сине по два-три мјесеца без 
купања. И све смо то издр-
жали. Општине Трново и Ка-
линовик одале су нам при-
знање, тако што су својим 
улицама дале назив Прве 

гардијске моторизоване бри-
гаде. Ова бригада је послије 
Дејтона, када је устројена 
мирнодопска Војска РС, рас-
формирана и отишла у за-
борав. Отишла је у заборав 
зато што смо ми тада били 
ничији. Попуњавани смо по 
територијалном принципу из 
свих општина. Нисмо били 
бригада локалног карактера. 
Кроз нашу бригаду прошло је 

око 7.100 гардиста, а ми смо 
имали укупно 117 погинулих. 
Многи од њих су први пут 
отишли кући као погинули 
борци, многи ни прву љубав 
нису имали, а гинули су за 
Републику Српску”, рекао је 
Дакић.
Пројекцији филма у прије-
дорском позоришту прису-
ствовао је министар рада и  
борачко-инвалидске зашти-

те Данијел Егић, који је одао 
признање херојству гардиста.
“Ово је једна од славних је-
диница Војске РС, о томе го-
вори и број бораца који су 
прошли кроз ову бригаду, и 
број жртава које је ова бри-
гада, на свом ратном путу, 
положила за слободу Репу-
блике Српске. Једна од удар-
них јединица, која је била 
попуњена младом војском, 

голобрадим младићима од 
18-19 година, који су прошли 
нека од најтежих ратишта”, 
рекао је Егић.
На обиљежавању крсне сла-
ве и годишњице формирања 
Прве гардијске моторизо-
ване бригаде Главног шта-
ба Војске Републике Српске 
приказан је документарни 
филм “Синови Српске”, који 
говори о ратном путу и успје-
сима ове јединице.
“На уму морамо имати све-
тиње мира, слободе, остан-
ка, опстанка српског наро-
да на овим просторима. У 
том контексту иде порука са 
овог дешавања. Морамо се 
окупљати око своје духов-
ности, морамо се окупљати 
око своје политике, како би 
на најбољи могући начин 
мирно, доствојанствено и 
мирољубиво сачували све 
своје светиње, на првом мје-
сту светињу слободе, а гарант 
за то је Република Српска”, 
рекла је Мира Згоњанин, из-
асланик предсједника Репу-
блике.
За 117 гардиста који су живо-
те дали за Републику Српску, 
служен је парастос у Цркви 
Свете Тројице.

ОБИЉЕЖЕНА 31 ГОДИНА ОД ФОРМИРАЊА ПРВЕ 
ГАРДИЈСКЕ БРИГАДЕ ВРС

Текст/фото:  Гордана Каурин

Безбједносно стање на под-
ручју Полицијске управе 
Приједор током прошле 
године оцијењено је задо-
вољавајућим. Евидентирано 
је 914 кривичних дјела, што 
је повећање за 2,9 одсто у 
односу на 2022. годину. По 
непознатом извршиоцу еви-
дентирано је 279 кривичних 
дјела. Расвијетљеност кри-
вичних дјела по непознатом 
извршиоцу износи 66,4 од-
сто, док је проценат укупне 
расвијетљености 89,4 одсто, 
речено је на конференцији 
за новинаре. На подручју 
ове управе слободе је лише-
но 35 лица по основу међу-
народних и централних по-
тјерница.

„Евидентирана су три кри-
вична дјела ‘Тешко убиство’ 
и два убиства у покушају. 
Ова дјела су расвијетљена, 
а извршиоци су уз извјештај 
предати надлежном тужила-
штву. Евидентирана су два 
кривична дјела разбојништ-
ва, од којих једно у покушају, 
и оба кривична дјела су рас-
вијетљена. Расвијетљена су и 
два разбојништва почињена 
у претходном периоду“, на-

вео је Драган Милојица, на-
челник ПУ Приједор. 
Милојица је рекао да је током 
прошле године спроведено 
више оперативних акција 
усмјерених на откривање и 
расвјетљавање кривичних 
дјела. Истакао је акцију „Та-
лијан 2“, „Бамби“„Плантажа 
2023“ и „Калибар“, као и 
међународну акцију „СЕЕ ЈАД 
2023“ у којој су учествовали 
полицијски службеници По-
лицијске управе Приједор.  
Начелник Сектора кримина-
листичке полиције Горан Ка-
ран истакао је да је евиден-
тирано 61 кривично дјело 
привредног криминалитета, 
од чега 46 коруптивног ка-
рактера. Материјална ште-
та и противправно стечена 
имовинска корист износи 
2.414.199,00 КМ.
„Интензивирањем рада из 
области злоупотребе опојних 
дрога, евидентирано је 51 
кривично дјело и 158 прекр-
шаја, што је за 47 прекршаја 
више у односу на годину ра-
није“, истакао је Каран.
Начелник Сектора полиције 
Зоран Јеж рекао је да су из 
области јавног реда и мира 
евидентирана 493 прекр-
шаја. Нарушавања јавног 
реда и мира у већем обиму 

није било, а сви јавни скупо-
ви који су одржани на подру-
чју оперативне надлежности 
ове управе протекли су без 
инцидената. 
„Полицијска управа Приједор 
је у протеклој години из обла-
сти безбједности саобраћаја 
евидентирала 957 саобраћај-
них незгода. У седам незгода 
смртно је страдало седам 
лица (два возача, сувозач, 

бициклиста, мотоциклиста, 
возач мопеда и возач трак-
тора). Посматрајући параме-
тре саобраћајних незгода са 
смртно страдалим лицима 
у протеклих двадесет пет 
година, током прошле годи-
не евидентиран је најмањи 
број саобраћајних незгода са 
смртним посљедицама“, на-
вео је Јеж. 
Начелник Драган Милојица 

истакао је да је сарадња По-
лицијске управе Приједор 
са органима локалне само-
управе, правосудним ин-
ституцијама, удружењима и 
организацијама на високом 
нивоу, као и са представни-
цима медија којима се захва-
лио на праћењу активности 
Управе и објективном ин-
формисању.                           

НАЈМАЊЕ ПОГИНУЛИХ У САОБРАЋАЈКАМА У 
ПОСЉЕДЊИХ 25 ГОДИНА
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Текст:  Мирјана Шодић

Да за правог ловца лоше 
вријеме не постоји, потвр-
дили су успјешним акцијама 
ловци секције Јелићка, који 

су у протеклом периоду били 
домаћини ловачким удру-
жењима “Срндаћ” из Омарс-
ке и “Змијање” из Бањалуке, 
секција Бронзани Мајдан. 
Првом скупном лову, који је 

организован крајем децем-
бра на подручју Језера са 
засеоцима Швраке, Дакићи 
и Кумбаруша, одазвало се 
60 ловаца. Одстријељено је 
шест дивљих свиња и пет ша-

кала. У другом скупном лову, 
који је организован 14. јануа-
ра, учествовало је 57 ловаца, 
а одстријељено је шест шака-
ла и једна дивља мачка.   
Након организоване акције, 
ловци су почашћени па-
суљом, а уприличено је дру-
жење у ловачкој кући секције 
Јелићка, која се налази у Кум-
баруши. 
У оба скупна лова, груповође 

су били Никола Богдановић и 
Радан Ковачевић.
“Презадовољни смо успје-
хом, јер смо одстријелили 
предаторе који праве штету 
и у ловишту и у домаћинст-
вима. Сви учесници лова су 
одушевљени организацијом 
и дружењем. Поента лова 
је првенствено у дружењу, а 
најмање у одстрелу”, истакао 
је Никола Богдановић. 

ЛОВАЧКА СЕКЦИЈА ЈЕЛИЋКА: АКТИВНИ ЛОВЦИ И ДОБРИ ДОМАЋИНИ 

Текст:  Мирјана Шодић

Ватрогасна возила не 
мирују ни у зимским 
мјесецима. Пожари 
димњака најчешће су 
интервенције у овом 
дијелу године. Прије-
дорски ватрогасци у 
прошлој години гасили 
су 397 пожара, а 49 се 
односило на димњаке. 
Апелују на грађане да, 
уколико уоче да се запа-
лио, обавијесте укућане 
или станаре уколико се 
ради о заједници етаж-
них власника и позову 
ватрогасце на 123.
“Уколико се дим појави 
у просторији, грађани 
не смију улазити у ту 
просторију, а уколико 

нема дима, ако могу 
прићи пећи, требају 
престати са ложењем 
ватре и пригушити до-
ток ваздуха. Не отварати 
мала врата за чишћење 
димњака. Уколико је 
дошло до пожара, не 
покушавати гасити во-
дом, јер може доћи до 
пуцања димњака. Након 
што ватрогасци заврше 
интервенцију, добро би 
било позвати димња-
чаре да провјере да ли 
је дошло до оштећења 
димњака и димоводних 
канала”, појаснио је Ра-
дован Мартић, старје-
шина Територијалне 
ватрогасно-спасилачке 
јединице Приједор.
С проблемом зачепље-

ног димњака грађани 
се најчешће сусрећу по-
четком сезоне гријања. 
Зато димњаке треба чи-
стити прије јесени, пору-
чује димњачар Жељко 
Шпирић. 
“Грађани требају обра-
тити пажњу да ог-
рев буде сув. Пећи не 
смију да се пригушују, 
а димњаци треба да се 
чисте једном годишње, 
најбоље у љетном пе-
риоду када се не ложи”, 
рекао је Шпирић.
Запуштени и дотрајали 
димњаци, осим до по-
жара, могу довести и до 
тровања угљен-монок-
сидом. Све то могуће је 
спријечити учесталим 
чишћењем димњака.

У ПРОШЛОЈ ГОДИНИ 
49 ПОЖАРА ДИМЊАКА 

Текст:  СРНА

Канцеларији за пру-
жање правне помоћи 
у Градској управи При-
једор лани се обрати-
ло 1.899 лица или за 
60 више него у прет-
ходној години, подаци 
су Одјељења за општу 
управу града Приједо-
ра.
Од укупног броја стра-
нака, у 1.640 случајева 
радило се о усменим 
захтјевима и одгово-
рима у виду усмених 
правних савјета, који 
су увијек бесплатни, а 

259 лица поднијело је 
писани захтјев за пру-
жање правне помоћи 
у форми састављања 
поднесака.
“Најчешће области су 
развод брака, пријед-
лог за накнадно про-
нађену имовину, при-
говор на рјешења о 
извршењу и жалбе на 
рјешења Фонда здрав-
ственог осигурања”, 
наводи се у инфор-
мацији достављеној 
Срни.
За 228 поднесених 
захтјева наплаћено је 
укупно 4.460 КМ по 

тарифи градске адми-
нистративне таксе за 
пружање правне по-
моћи, а 31 подносилац 
захтјева ослобођен је 
плаћања таксе у скла-
ду са Одлуком о виси-
ни накнаде за услуге 
пружања правне по-
моћи.
Канцеларија за пру-
жање правне помоћи 
налази се у згради 
Градске управе, а за 
помоћ се могу обра-
тити физичка лица са 
пребивалиштем у При-
једору.

ПРАВНУ ПОМОЋ ЛАНИ 
ЗАТРАЖИЛО 1.889 ЛИЦА
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Светосавском наградом, Министарство просвјете и културе Републике Српске наградиће укупно 45 истакнутих васпитно-образовних радника запослених у основним и средњим шко-
лама, те предшколским установама у Републици Српској. Из Приједора је троје добитника у области основног васпитања и образовања за школску 2022/2023. годину. То су психолог 
Бранко Анђић и наставник разредне наставе Весна Маленчић из Основне школе “Вук Караџић”, Омарска, те наставник разредне наставе Марина Кнежевић из ОШ „Јован Цвијић” Бре-
зичани. Славица Кнежевић, професор математике и информатике из Електротехничке школе Приједор, добитник је Светосавске награде у области средњег образовања и васпитања. 

Светосавска награда, овогодишњим добитницима биће додијељена на свечаној манифестацији „Наши учитељи” 26. јануара у Бањој Луци.

ЧЕТВОРО ПРИЈЕДОРЧАНА МЕЂУ ДОБИТНИЦИМА СВЕТОСАВСКЕ НАГРАДЕ

Текст:  Мирјана Шодић

Међу добитницима Светосавске награде из области средњег образо-
вања и васпитања, сасвим заслужно је и Славица Кнежевић, профе-
сор математике и информатике у Електротехничкој школи Приједор. 
“Искрено, номинација је значила јако много. Номинују вас ваше ко-
леге, које уз ученике којима предајете, најбоље знају како ви радите 
свој посао. Тако да је то, по мом мишљењу, било довољно. Када до-
бијете награду, то није само признање за ваш досадашњи рад, већ и 
обавеза да наставите да радите свој посао као и до сада», истакла је 
Кнежевићева. 
Славица Кнежевић ради у Електротехничкој школи 16 година. Сматра 
да је рад са талентованим ученицима велика част и посебна обавеза 
за сваког професора. 
“Када говоримо о раду са ученицима у данашње вријеме, некако ми-
слим да се изгубила та дистанца између професора и ученика, које је 
постојала када сам ја била ученик. Искрено, мени је драго због тога. 
Мислим да професор може да одржава ауторитет својим знањем, а 
не страховладом на часу. Кад успијете да постигнете такав однос, уче-
ници могу да вам се обрате са својим проблемима и онда није нужно 
да будете јако строги на часу. Мислим да они цијене труд и рад те 
када виде да професор посједује знање које му треба да предаје свој 
предмет», додала је она. 
Кнежевићева годинама важи за узорног професора, која је, као мен-
тор, водила ученике на бројна такмичења из математике, а у Прије-
дор су се враћали са добрим резултатима.  
“Откад сам почела радити у Електротехничкој школи, континуирано 
учествујем на такмичењима са ученицима и имали смо досад запа-
жене резултате. Рецимо, Нађа Поповић је по том питању ван конку-
ренције, она је прошле године освојила прво мјесто на Републичком 
такмичењу из математике. Стичемо и ми искуство с годинама, а и 

уписујемо све квалитетније ученике. Зна-
чајно је то, такмичарска математика је 

другачија од класичне средњошкол-
ске математике. Добро је и њима, 

зато што учествују на такмичењи-
ма и ослобађају се треме. То ће 

им помоћи када буду уписивали 
факултет, полагали испите и 
слично. Дефинитивно, лијепо 
је радити са дјецом која су за-

интересована за додатни рад из 
математике», нагласила је Кнеже-

вићева.

Текст:  Мирјана Шодић

Марина Кнежевић, наставник разредне наставе у Основној школи «Јо-
ван Цвијић» у Брезичанима, добитник је Светосавске награде у обла-
сти основног васпитања и образовања за школску 2022/23. годину. 
“Светосавска награда је највеће признање које просвјетни радник 
може да добије и добија се једном у радном вијеку. Као добитник 
Светосавске повеље 2017. године, коју ми је додијелио Град Приједор, 
препознавши квалитет мог рада, посебно је задовољство да сада до-
бијам и награду на републичком нивоу. Ова награда је потврда да ра-
диш свој посао одлично и мотивација да наставиш у истом правцу», 
истакла је Кнежевићева. 
Марина Кнежевић је предсједник Друштва учитеља Републике Српске, 
а била је и дио Радне групе за измјену Закона о основном васпитању 
и образовању РС и члан Стручног тима за реформу образовања који 
је радио на измјенама наставних програма. Како истиче, атмосфера у 
школи у којој је запослена увијек је била подстицајна, те је било лако 
самостално и с колегама бити укључен у низ пројеката и ваннаставних 
активности. 
“Увијек сам тражила могућност да будем ментор ученицима на так-
мичењима изван школског нивоа, имамо запажене резултате на оп-
штинским и међународним такмичењима.  Кроз невладин сектор, за-
хваљујући Нансен дијалог центру Приједор, посјетила сам Норвешку 
и Енглеску и упознала њихове системе образовања, а тамо смо имали 
прилику представити наш. Ученици воле да су активни и ангажовани у 
разним секцијама, па се увијек укључујемо у све манифестације за које 
имамо прилику да наступамо», додала је Кнежевићева. 
Прича да је мисао која је води у просвјетном раду да је дијете на врху 
просвјетне пирамиде.
“Учитељ је увијек био важна личност за ученика, тако је то и данас. 
Али, јако је важно његовати магични троугао на релацији учитељ - уче-
ник - родитељ, јер када и родитељ и учитељ на дијете једнако утичу у 
васпитању, а и у образовању не би требало да постоји грешке. Наше 
занимање је најљепше на свијету, 
рад са дјецом оплемењује душу и 
чини човјека испуњеним и снаж-
ним за нове изазове», истиче 
Кнежевићева. 
Додаје да положај учитеља 
у друштву није на неком за-
видном нивоу, иако би тре-
бао бити с обзиром на то 
какав одговоран посао об-
ављу.
“Надаћемо се да ће то у 
будућности бити боље. 
Управо, ова светосавска 
награда је добар начин 
да се просвјетном 
раднику укаже 
вид поштовања и 
разумијевања за 
све подухвате 
које чинимо», 
истиче Кнеже-
вићева. 

СЛАВИЦА КНЕЖЕВИЋ: 
ВЕЛИКА ЈЕ ЧАСТ КАДА ВАС 
ЗА СВЕТОСАВСКУ НАГРАДУ 
НОМИНУЈУ ВАШЕ КОЛЕГЕ 

МАРИНА КНЕЖЕВИЋ: 
СВЕТОСАВСКА НАГРАДА 
МОТИВАЦИЈА ЗА ЈОШ 

БОЉИ РАД 



26. јануар 2024. 9.www.kozarski.comПРИЗНАЊА

Светосавском наградом, Министарство просвјете и културе Републике Српске наградиће укупно 45 истакнутих васпитно-образовних радника запослених у основним и средњим шко-
лама, те предшколским установама у Републици Српској. Из Приједора је троје добитника у области основног васпитања и образовања за школску 2022/2023. годину. То су психолог 
Бранко Анђић и наставник разредне наставе Весна Маленчић из Основне школе “Вук Караџић”, Омарска, те наставник разредне наставе Марина Кнежевић из ОШ „Јован Цвијић” Бре-
зичани. Славица Кнежевић, професор математике и информатике из Електротехничке школе Приједор, добитник је Светосавске награде у области средњег образовања и васпитања. 

Светосавска награда, овогодишњим добитницима биће додијељена на свечаној манифестацији „Наши учитељи” 26. јануара у Бањој Луци.

ЧЕТВОРО ПРИЈЕДОРЧАНА МЕЂУ ДОБИТНИЦИМА СВЕТОСАВСКЕ НАГРАДЕ

Текст:  Зоран Совиљ

Брaнкo Aнђић je психoлoг у Oснoвнoj шкoли “Вук Кaрaџић” у Oмaр-
скoj. Дeцeниjу и пo дружи сe сa учeницимa и труди сe дa им пoмoгнe 
у рjeшaвaњу и мaлих и вeликих прoблeмa кoje дoнoси сaврeмeни нa-
чин живoтa и брзи тeхнoлoшки нaпрeдaк. Кaжe дa гa je Свeтoсaвскa 
нaгрaдa дoтaклa и испунилa нa пoсeбaн нaчин. 
“Нaгрaдa кojу сaм дoбиo, зa мeнe je билa пoзитивнo изнeнaђeњe и 
нaгрaдa зa дoсaдaшњи труд и рaд кojи сaм искaзao у рaду у вaспит-
нo-oбрaзoвнoм систeму. Искрeн дa будeм, нисaм oчeкивao и бaш мe 
приjaтнo изнeнaдилa, тaкo дa сaм ствaрнo срeтaн, испуњeн и нa нeки 
нaчин дoбиo сaм jeдaн вид прoфeсиoнaлнe сaтисфaкциje зa мojих 

пeтнaeст и пo гoдинa рaдa, кoликo сaм зaпo-
слeн у вaспитнo-oбрaзoвнoм систeму”, кaжe 

Aнђић.  
У дaнaшњe вриjeмe, кaдa су учeници вишe 
нeгo икaдa пoдлoжни рaзним изaзoвимa 
и нeгaтивним утицajимa кojи сe брзинoм 
свjeтлoсти ширe прeкo мoдeрних тeхнoлo-
гиja и друштвeних мрeжa, улoгa психoлoгa 
у шкoлaмa пoстaje свe знaчajниja. 
“Ниje лaкo рaдити сa учeницимa, aли нaшa 

дaнaшњa дjeцa су пaмeтнa и кoмуникaтив-
нa и трeбa пoсвeтити мнoгo врeмeнa и трудa 
дa их извeдeмo нa пут кojи ћe им живoт учи-

нити бoљим и квaлитeтниjим и гдje ћe oни 
бити oдгoвoрни људи, рoдитeљи, 

рaдници, рукoвoдиoци. To je 
зajeднички зaдaтaк рoдитeљa и 
нaс, прoсвjeтних рaдникa. И рo-
дитeљи и ми, прoсвjeтни рaд-
ници, мoрaмo имaти мнoгo 
стрпљeњa дa нaшу дjeцу и 
нaшe учeникe усмjeримo тaмo 
гдje трeбa и гдje су и нaшe и 
њихoвe жeљe”, истичe Aнђић

Текст:  Зоран Совиљ

Нaстaвник рaзрeднe нaстaвe Вeснa Maлeнчић у прoсвjeти je 26 гoдинa. 
Првe рaднe дaнe зaпoчeлa je дружeћи сe сa мaлишaнимa у учиoни-
ци Oснoвнe шкoлe “Joвaн Дучић” у Лaмoвитoj. Нeкo вриjeмe рaдилa 
je у oснoвнoj шкoли у Нишeвићимa, a зaдњих двaдeсeтaк гoдинa 
знaњу и живoту учи дjeцу у Oснoвнoj шкoли “Вук Кaрaџић” у Oмaр-
скoj. Meђу чeтири je приjeдoрскa прoсвjeтнa рaдникa кojи су дoби-
ли Свeтoсaвску нaгрaду у oблaсти oснoвнoг вaспитaњa и oбрaзoвaњa 
зa шкoлску 2022/2023. гoдину. Зa нaгрaду су je прeдлoжилe кoлeгe 
и тo joj je, кaкo кaжe, пoсeбнo “oдликoвaњe” у 
дoсaдaшњeм рaду. 
“Свeтoсaвскa нaгрaдa je нajвишe признaњe 
у прoсвjeти. Знaчajнa je зaтo штo сe дoбиja 
сaмo jeднoм. Знaчajнa ми je збoг дaнa 
кaдa сe дoдjeљуje, прoсвjeтитeљa кoмe 
je нaмиjeњeнa. Прeдстaвљa ми пoти-
цaj зa дaљи рaд и усaвршaвaњe”, кaжe 
Maлeнчићeвa. 
Oнa дoдaje дa je зa дoбaр рaд у прoсвjeти 
пoтрeбнa вeликa љубaв прeмa oвoм зaх-
тjeвнoм и oдгoвoрнoм пoслу.
“Tруд сe нa крajу увиjeк исплaти. 
Пoтрeбнo je мнoгo стрпљeњa, aли и 
знaњa кaкo бисмo нaшим учeницимa 
пoкaзaли штa je дoбрo, испрaвнo и 
мoрaлнo и кojи je тo пут кojим oни 
трeбa дa иду. Дaнaс jeсу другa-
чиja врeмeнa, aли aутoритeт сe у 
прoсвjeти увиjeк стицao знaњeм, 
тaкo трeбa и дa oстaнe. Вaжнo je 
и дa нaучимo нaшу дjeцу дa je 
знaњe бoгaтствo кoje имajу зa 
циjeли живoт и кoje им никo 
нe мoжe oдузeти”, истичe 
Maлeнчићeвa.

БРAНКO AНЂИЋ: 
НAГРAДA ИСПУНИ 

ЧOВJEКA И ПOДСTAКНE НA 
JOШ БOЉИ РAД

ВEСНA MAЛEНЧИЋ: 
НAГРAДA MИ JE ЗНAЧAJНA 

ЗБOГ ПРOСВJETИTEЉA 
КOME JE НAMИJEЊEНA

ПРИЈЕМ ЗА ПРОСВЈЕТНЕ РАДНИКЕ
Текст:  Кабинет градоначелника Приједора

 Градоначелник Приједора Слободан Јавор је, поводом предстојеће школске славе Све-
тог Саве, организовао пријем за директоре приједорских основних и средњих школа, 
високошколских установа и Дјечијег вртића „Радост“.
Градоначелник је присутнима упутио честитке за постигнуте резултате у раду те уручио 
пригодне захвалнице за њихов допринос унапређењу образовно-васпитног процеса. 
Он је у свом обраћању нагласио да је сарадња Градске управе и образовних установа у 
Приједору на високом нивоу и да треба и даље да се развија у том правцу, уз непреста-
но сагледавање приоритета сваке од образовних установа како би се омогућили квали-
тетни услови за одвијање образовног процеса.
„Чињеница да наши ученици остварују добре резултате и да су понос нашег града гдје 
год се такмиче и показују висок ниво знања, показатељ је квалитетног рада с њима и 
тако треба да буде и убудуће“, истакао је Јавор додајући да је образовање стуб сваког 
развијеног друштва те да је улагање у образовање, значајно улагање у будућност.
Пријему су присуствовали и просвјетни радници које је ове године Министарство прос-
вјете и културе Републике Српске наградило Светосавском повељом, потом најбоља 
учитељица приједорске регије награђена испред Друштва учитеља Републике Српске и 
награђени за допринос у организацији Светосавске академије.
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Текст/фото:  Гордана Каурин

Анка (88) и Томислав (87) Па-
вић, по много чему су оста-
ли запамћени у просвјети. 
У браку су 63 године, током 
којег су стекли синове Го-
рана и Данила. Како кажу, 
била је то љубав на први 
поглед, а повезивале су их 
и  сличне склоности те зајед-
ничка љубав према школи и 
ђацима 

Анка је одрасла поред 
Зрењанина, у малом вој-
вођанском мјесту Житиште, 
а учитељску школу је завр-
шила у Вршцу. За вријеме 
школовања, активно је сви-
рала виолину, била члан па-
добранске секције, голман 
рукометне секције, вољела 
је пјевати у хору. Након за-
вршеног школовања, долази 
у подгрмечко мјесто Будим-
лић Јапра, гдје су вапили за 
учитељским кадром. Данас 
са осмијехом каже да је тад у 
Јапри дочекана као да је енг-
леска краљица. 
„Учитељску школу у Вршцу 
сам похађала пет година. 
Након школовања, иако сам 
имала понуду за посао у 
Војводини, одлучила сам да 
дођем овдје у наше крајеве, 
јер моја породица води по-
ријекло из Подгрмеча. Нисам 
се никад покајала“, прича 
Анка и додаје да је игра суд-
бине одлучила да ту упозна 
и супруга Томислава, који је 
у то вријеме дошао из војске 
на 10 дана одмора. 
„Видјела сам кад је ишао це-
стом и кроз главу ми пролази 
мисао како је висок, наочит 
(смијех). Упознамо се и он ме 
пита да прошетамо до рије-
ке. Пристала сам одмах. Тако 
је почело и ево нас заједно 
већ 63 године“, каже она.

Слиједи неколико година 
учитељског рада у сеоском 
окружењу, гдје је тада било 
пуно дјеце. Анка напомиње 
да је кроз рад примијетила 
да има пуно васпитно за-
пуштене дјеце и улагала је, 
како каже, максималан труд 
да им помогне. Животни пут 
је одводи у Козарац, гдје 

ради као учитељица, а Томи-
слав као наставник физичког 
васпитања. Након војске, а 
с обзиром да је обожавао 
атлетику и био најбржи на 
такмичењима, одлучио је да 
упише Вишу педагошку шко-
лу у Бањалуци на Одсјеку за 
физичку културу, а потом, 
након неколико година и 

ДИФ у Сарајеву. Постаје први 
професор физичког васпи-
тања у Приједору. Завршио 
је средњу школу у Карловцу, 
гдје је упознао много мла-
дића и дјевојака, јер су шко-
лу похађали ученици из свих 
крајева бивше Југославије. 
Иако је Томо првобитно имао 
план да студира математику, 
љубав према спорту, а посеб-
но атлетици, одвукла га је на 
ДИФ.
„Љубав с Анком била је на 
први поглед. Дефинитивно. 
Имали смо исте афинитете, 
гајили љубав према школи и 
ђацима на неки истовјетан 
начин. Нисам се никад по-
кајао што сам се одлучио за 
занимање професора физич-
ког васпитања“, истиче Томи-
слав који је након Козарца 
почео радити у Школи учени-
ка у привреди.
Анка прича да је ОШ „Рад-
мило Стефановић“ отворе-
на 1973. и налазила се у са-
дашњем објекту Музичке 
школе. Почела је радити као 
први дефектолог у овој шко-
ли и каже да је све године 
радног вијека испунила љу-
бављу према тој дјеци. 
„Посебна су то дјеца. Поне-
кад доспију у ту школу само 
зато што су била изузетно 
сиромашна или васпитно 
јако запуштена. Углавном су 
веома  надарена за разна за-
нимања. Радило се с њима с 
великом посвећеношћу“, на-
води Анка. 
И док је Томислав радио по-
мало у приједорској гимна-
зији, па у Школи ученика у 
привреди, гајио је и љубав 
према фотографији, а сви-
рао је и гитару. Радни вијек 
наставља у Машинској шко-
ли гдје је и дочекао пензију 
2004. године. 
Обоје тврде да им је зајед-

ничка љубав према прос-
вјетном позиву утицала и 
на брак, јер су увијек имали 
заједничке теме за разговор. 
И данас кажу да, ако би по-
ново бирали, сигурно би иза-
брали исто. 
„Посебан је то позив. Веома 
одговоран, од дјеце добијате 
много љубави и пажње, али 
им исто толико и враћате. 
Све је било узајамно. Профе-
сор се веома поштовао. Учи-
тељи, наставници. Вријеме 
које сам провела у школи је 
испуњено прекрасним успо-
менама“, наводи Анка. 
Томислав  је такође заслужан 
за оснивање Атлетског клуба 
у Приједору. Заједничка им 
је љубав према пчеларству. 
Томислав се тиме бави пуних 
50 година. Кажу да су им, са-
свим сигурно, пчелињи про-
изводи продужили животни 
вијек, те су и у позним годи-
нама покретни и витални. То-
мислав шаљиво каже да му је 
у 87. години продужена воз-
ачка дозвола што, како наво-
ди, довољно говори о њего-
вој виталности и здрављу. 

КОМУНИКАЦИЈА 
КЉУЧ УСПЈЕШНОГ 

БРАКА

Павићи поручују млади-
ма да позив који одабе-
ру раде с љубављу и по-
свећеношћу, а брачним 
паровима савјетују да 
је здрава комуникација 
кључ успјешног и дугого-
дишњег брака. Разговор 
завршавају народном 
пословицом која каже: 
„Није знање знање зна-
ти, већ је знање знање 
дати“.

РАДНИ ВИЈЕК У ПРОСВЈЕТИ, А У БРАКУ 63 ГОДИНЕ
Анка први дефектолог, Томислав први професор физичког у Приједору

Супружници Павић

Текст:  Кабинет градоначелника Приједора

Градоначелник Приједора Слободан Јавор 
је, поводом предстојећег празника Светог 
Саве, посјетио Дјечији вртић “Радост” гдје 
су малишани извели пригодан светосавски 
програм. Градоначелник је овом прили-
ком честитао Светог Саву најмлађим суг-
рађанима. Директор ове установе Татјана 
Брдар изразила је задовољство посјетом 
градоначелника који је, како је истакла, са 
својим сарадницима чест гост ове устано-
ве и што, посјећујући приредбе и програ-
ме, прати њихов рад. Малишани више ста-
ријих васпитних група извели су пригодан 
програм и пјесмом и игром показали шта 
су од својих васпитача научили о великом 
српском светитељу Светом Сави. Поред 
тога, изведена је и пјесма коју су посебно 
припремили и извели на свечаној акаде-
мији поводом 9. јануара, Дана Републике 
Српске у Позоришту Приједор. Малишани-
ма су на крају приредбе уручени пригодни 
поклони.

ГРАДОНАЧЕЛНИК ЈАВОР ПОСЈЕТИО МАЛИШАНЕ У ВРТИЋУ
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Текст:  Мирјана Шодић
Фото:  www.prijedorgrad.org

Часни крст по осми пут је 
у рукама Данијела Дрља-
че, који је први до њега до-
пливао на традиционалном 
Богојављенском пливању у 
ријеци Сани. Осим вијенца 
и крста, Дрљача је освојио 
златник који му је уручио 
Слободан Јавор, градоначел-
ник Приједора. 
“Ово је моје десето пливање 
и осма побједа. Пресрећан 
сам! Осјећам се као и прије 
11 година, када сам први пут 
побиједио. Ово је један од 
православних обичаја, као 
што се за Бадње јутро сјече 

бадњак, и за Богојављење се 
плива за Часни крст. То је ве-
лика част”, рекао је Дрљача. 
Ове године за Часни крст 
пливао је 61 Приједорчанин. 
Међу најхрабријима била је 
и једна дама, Марина Шор-
маз, инспектор у Полицијској 
управи Приједор, као и неко-
лико дјечака. Љубав према 
Богу и православној тради-
цији била је јача од хладних 
таласа ријеке. 
Богојављенске свечаности 
које су испратили бројни 
грађани, организовали су 
Црквена општина Приједор и 
Град Приједор. 
“Захваљујемо се пливачима, 
који су били одважни и пока-

зали већу степеницу жртве, 
да пливају за Часни крст. То је 
био њихов подвиг, да запли-
вају у хладној ријеци. Бог се 

јави”, истакао је протонамјес-
ник Драган Хрваћанин. 
“На достојанствен начин по-
казали смо како поштујемо 

и његујемо нашу традицију и 
обичаје. Велика захвалност и 
вјерницима, који су били уз 
наше пливаче, да их подрже 
и испоштују традицију, јер 
без вјере и обичаја, не може-
мо ићи напријед”, поручио је 
Слободан Јавор, градоначел-
ник Приједора. 
Поводом великог хришћан-
ског празника Богојављења, 
служена је Света литургија у 
Храму Свете Тројице. Након 
литургије, испред Храма кре-
нула је Богојављенска литија 
улицама Приједора ка ријеци 
Сани, гдје је обављено водо-
освећење и пливање за Час-
ни крст. 

Данијел Дрљача по осми пут први до Часног крста 

"ПРЕСРЕЋАН САМ КАО И НАКОН ПРВЕ ПОБЈЕДЕ" 

За Часни крст пливао 61 учесник, међу којима и једна дама Градоначелник Дрљачи уручио златник 

Текст:  Зоран Совиљ

Први Свeтoсaвски бaл у 
Приjeдoру oдржaн je 1891. 
гoдинe. Двa свjeтскa рaтa 
зaустaвилa су oву мaнифeстa-
циjу, a прeдсjeдницa Кoлa 
српских сeстaрa Jaдрaнкa 
Mиjић пojaшњaвa дeтaљe 
врaћaњa трaдициje у грaд нa 
Сaни. „Нaкoн Другoг свjeтскoг 
рaтa, свeтoсaвскe свeчaнo-
сти билe су oбиљeжaвaнe у 
склoпу прaвoслaвних вjeр-
ских oбjeкaтa. Нeкoликo 
људи сa духoвнo нaдaхну-
тим нoвинaрoм ‘Кoзaрскoг 
вjeсникa’ Живкoм Eћимoм, 
1997. гoдинe oргaнизoвaлo je 
Свeтoсaвски бaл и Приjeдoр 
врaтилo њeгoвoj нajљeпшoj 
трaдициjи. Toм бaлу пoсeбну 
дрaж дaли су нaши сугрaђaни 
кojи су нa oвим мaнифeстa-
циjaмa учeствoвaли пoслиje 
Другoг свjeтскoг рaтa. Oд 
2018. гoдинe oргaнизaциja 
Свeтoсaвскoг бaлa пoвjeрeнa 
je Кoлу српских сeстaрa. 
Oснoвнo oбиљeжje нaших 
бaлoвa je тo штo смo врaтили 
хумaнитaрни кaрaктeр, jeр 
свaки je пoсвeћeн oдрeђeнoj 
хумaнитaрнoj aкциjи. Срeд-
ствa прикупљaмo пoдjeлoм 
крoфни, a у jeднoj oд њих 

je злaтник сa ликoм Свeтoг 
Сaвe“, истичe Mиjићeвa. 
Oвe гoдинe бићe oдржaн пeти 
Свeтoсaвски бaл у oргaнизa-
циjи Кoлa српских сeстaрa. 
Mиjићeвa пojaшњaвa кoмe 
ћe бити пoсвeћeн и кoje 
хумaнитaрнe aкциje су пoдр-
жaли прeтхoдних гoдинa.
„Првa двa бaлa пoсвeти-
ли смo изгрaдњи пoрoдич-
нe кућe тaдa oсмoчлaнoj 

прoдици Mилинкoвић из 
Црнe Дoлинe, a трeћи чeт-
вoрoчлaнoj пoрoдици Крич-
кoвић, кoja je тe гoдинe 
изгубилa oцa. Прoшлoгo-
дишњи бaл пoсвeтили 
смo Стeфaну и Mилoшу 
Стojaнoвићу, кojи су 
нa Бaдњи дaн рaњe-
ни у сeлу Гoтoвушa 
кoд мjeстa Штрпци 
нa Кoсoву. Oвoгo-

дишњи бaл пoсвeћуjeмo учe-
нику Eлeктрoтeхничкe шкoлe 
кojи бoлуje oд дистрoфиje 
и пoтрeбнo му je прeвoз-
нo срeдствo кaкo би мoгao 
пoхaђaти нaстaву сa свojим 
другaримa, a нe oнлajн кao 
дo сaдa. Aкциjу су пoкрeнули 
њeгoви шкoлски другaри. То 
нaс je пoсeбнo oбрaдoвaлo, 
дa млaди људи и у oвим 
врeмeнимa изрaжaвajу прe-
дивнa oсjeћaњa љубaви 
прeмa свojим другoвимa“, 
истиче Јадранка Мијић.  
Бaл ћe бити  oдржaн у субoту,  
27. jaнуaрa, у Хoтeлу „При-
jeдoр“ сa пoчeткoм у 19 
сaти. Уз бoгaту вeчeру, гoстe 
ћe зaбaвљaти дoмaћa му-
зичкa групa „Нoстaлгиja“, 
a причaмa o мoнaсимa и 
Свeтoм Сaви у прoгрaму 
ћe учeствoвaти члaнoви 
глумaчкe сeкциje при-
jeдoрскe Гимнaзиje, кoja 

с пoнoсoм нoси имe 
oвoг вeликoг српскoг 

прoсвjeтитeљa.  

СУTРA СВETOСAВСКИ БAЛ

Мијић: Обновили смо духовност 
и обиљежје старих времена

Са прошлогодишњег Бала

Богојављенска литија
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Текст:  КВ

На Мраковици ће, 3. и 4. фебруара, бити 
одржана 17. привредно-туристичка ма-
нифестација “Дани зиме на Козари”. 
Првог дана манифестације планиран је 
зимски планинарски марш и ски-куп за 
основце и средњошколце. Свечано от-
варање је у недјељу, 4. фебруара, са по-
четком у 11.00 часова. На платоу Мрако-
вица биће одржано такмичење градова 
и општина Републике Српске у забавним 
играма и гастро такмичење у три катего-
рије: средње школе, ловачка удружења, 
извиђачки одреди и планинарска друш-
тва, уз богат музичко-забавни програм.
Свака купљена улазница учествује у на-
градној томболи, поручују из Национал-
ног парка “Козара” и Туристичке органи-
зације Приједор.
За посјетиоце манифестације је у не-
дјељу, 4. фебруара, обезбијеђен бес-
платан аутобуски превоз испред Град-
ског стадиона у Приједору са поласцима 
од 9 до 10 часова.
Организатор је градска Туристичка ор-
ганизација у сарадњи са Националним 

парком “Козара” и туристичким органи-
зацијама Козарска Дубица, Нови Град и 
Градишка.

"ДАНИ ЗИМЕ НА КОЗАРИ" 
3. И 4. ФЕБРУАРА

Текст:  КВ

Радио-аматерски клуб “Козара” 
Приједор позвао је чланове Клу-
ба, радио-аматере и суграђане 
да учествују у стварању доку-
ментарног филма поводом 
70 година постојања 
овог клуба.
Позив је отво-
рен за све који 
имају ин-
формације, 
ф о т о г р а -
фије, доку-
менте или 
било шта 
друго што 
би могло 
доприније-
ти стварању 
успомене.
“Како бисмо 
обиљежили ову из-

узетну годишњицу, планирамо 
снимање документарног филма 
који ће приказати богату исто-
рију нашег клуба. Филм ће бити 
премијерно приказан на свеча-
ној академији која ће бити одр-

жана у другој половини ове 
године”, саопштено је 

из “Козаре”.
Сви заинтересо-

вани за при-
к а з и в а њ e 
богате исто-
рије Клуба 
могу по-
звати броj 
т е л е ф о н а 
0 6 5 / 4 8 0 -
575 или по-

слати мејл 
на е770јhi@

gmail.com.

РАДИО-АМАТЕРСКИ КЛУБ 
"КОЗАРА" ОСНОВАН 

ПРИЈЕ 70 ГОДИНА

Текст:  Гордана Каурин

Чланови Клуба подмлат-
ка и омладине Црвеног 
крста Приједор подијели-
ли су светосавске паке-
тиће ученицима Центра 
„Сунце“ и корисницима 
Дневног центра „Невен“. 
Пакетићи су обрадовали 
ученике и измамили им 
осмијех на лице. Волон-
тер Црвеног крста Маја 
Ђаковић наводи да су ак-
цију прикупљања паке-
тића спроводили од краја 
децембра.
„Прво смо организовали 
хуманитарни штанд који 
нам је служио за при-
купљање финансијских 
средстава, како бисмо 
обезбиједили играчке за 
дјецу. Слаткише и гриц-
калице смо добијали од 
разних тржних центара, 
такође и од школа који-
ма смо послали дописе, а 

заједничким снагама смо 
успјели да попакујемо све 
пакетиће“, истиче Ђако-
вићева.
Секретар Градске органи-
зације ЦК Приједор Зоран 
Веселиновић казао је да 
су сви били сагласни у од-
луци коме ће намијенити 
пакетиће.
„Из нашег клуба су успје-
ли припремити 150 паке-
тића и жеља је била да се 
они додијеле Центру ‘Сун-
це’ и Дневном центру ‘Не-
вен’“, каже Веселиновић. 
Да ученици никад нису 
заборављени од стране 
Црвеног крста Приједор, 
потврђује Љубица Иве-
тић, стручни сарадник и 
социјални радник у Цент-
ру „Сунце“.
„Они нас нису заборавили 
не само данас, када желе 
да обиљеже првог срп-
ског просвјетитеља Светог 
Саву и награде нашу дје-

цу пакетићима. Донације 
Црвеног крста датирају 
дуги низ година и није то 
само у слаткишима и па-
кетићима већ и у храни, 
одјећи, обући и осталим  
потрепштинама. Желимо 
да се захвалимо Црве-
ном крсту што, поред свих 
маргинализованих група, 
не искључују ни дјецу са 
сметњама у развоју, који-
ма је посебна радост и ве-
сеље када добијају паке-
тиће и када обиљежавамо 
првог српског просвјети-
теља Светог Саву“, навела 
је Иветићева.
Центар „Сунце“ у Прије-
дору похађа 106 дјеце, од 
тога је шесторо предшкол-
ског узраста, 74 основаца, 
док 26 ученика похађа 
средњу школу,  у којој се 
школују три занимања: 
модни кројач, кувар и 
бравар-заваривач. 

ПАКЕТИЋИ ЦЕНТРУ "СУНЦЕ" 
И УДРУЖЕЊУ "НЕВЕН" Текст:  Зоран Совиљ

У сaрaдњи сa Грaдскoм oргa-
низaциjoм Црвeнoг крстa, Moтo 
клуб “Oтписaни” oргaнизoвao je 
aкциjу дoбрoвoљнoг дaривaњa 
крви свojих члaнoвa. Дeсeтaк 
бajкeрa дaривaлo je дрaгoцje-
ну тeчнoст. Meђу њимa je биo и 
Aлeксaндaр Jeфтић, кojeм je oвo 
oсмo дaривaњe и кojи кaжe дa je 
увиjeк лиjeп oсjeћaj кaдa чoвjeк 
другoмe мoжe пoмoћи. “У суш-
тини чoвjeк сe дoбрo oсjeћa aкo 
мoжe дa пoмoгнe, a oвдje знaмo 
дa ћe нeкoм дoбрo дoћи и дa 
ћe бити oд кoристи, тaкo дa je 
у свaкoм случajу дoбрo. И лич-
нa сaтисфaкциja, a oпeт и oпштa 
кoрист”, кaжe Jeфтић.

Бajкeри Moтo клубa “Oтписaни” 
су гoдинaмa мeђу нajрeдoв-
ниjим дoбрoвoљним дaвao-
цимa крви. У oвoм клубу истичу 
дa им je хумaнoст нa првoм мje-
сту и жeљa дa пoмoгну кoликo 
мoгу.
“Moтo клуб  ‘Oтписaни’ трaди-
циoнaлнo вeћ 6-7 гoдинa дaруje 
крв oвдje нa нaшoj тaнсфузиoлo-

гиjи. Циjeнимo дa je oвo хумaнo 
и битнo зa грaђaнствo, зa људe 
кojимa je крв пoтрeбнa. Mи oвe 
aкциje oргaнизуjeмo вишe путa 
у тoку гoдинe”, кaжe Слaвкo 
Врућинић, прeдсjeдник Клубa.
У Црвeнoм крсту Приjeдoр су 
зaхвaлни бajкeримa Moтo клубa 
“Oтписaни” штo су нa пoчeт-
ку гoдинe први oргaнизoвaнo 
пoсjeтили oдjeљeњe трaнс-
фузиoлoгиje и дaривaли крв. 
“Moжeмo бити пoнoсни нa 
Moтo клуб  ‘Oтписaни’ jeр штo 
сe тичe звaничних aкциja кoje 
сe приjaвe Црвeнoм крсту oвo je 
oвoгoдишњa првa и ja им сe ди-
вим. Пo риjeчимa дjeцe и oдрa-
слих, бajкeри вишe нису мoмци 
кojих сe трeбa плaшити. Oни су 

тe бaриjeрe свe срушили рaзли-
читим хумaним aкциjaмa”, исти-
чe Зoрaн Вeсeлинoвић, сeкрeтaр 
oвe oргaнизaциje. 
Вeсeлинoвић кaжe дa je крв je-
дини лиjeк кojи сe нe мoжe ку-
пити, пoзивajући грaђaнe и aк-
тивe дoбрoвoљних дaвaлaцa дa 
дaруjу oву дрaгoцjeну тeчнoст. 

БAJКEРИ ДAРИВAЛИ КРВ

Бajкeри мeђу нajaктивниjим дaвaoцимa крви
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Текст:  КВ

Ни ове године није изостала редовна акција бесплат-
них учлањења основаца и средњошколаца у прије-
дорску библиотеку, поводом школске славе, Светог 
Саве. Ученици ту прилику могу да искористе до краја 
седмице. Интересовања не мањка, тврде у Народној 
библиотеци “Ћирило и Методије”, јер је само у поне-
дјељак, првог дана акције, учлањено око 80 ђака.
“Анимирали смо све школе, тражили смо од дирек-
тора и професора да нам пошаљу спискове ученика, 
како не бисмо правили гужве, јер је то био случај 
претходних година. Одзив је велики, зато што сви 
желе да искористе ову погодност и да се упишу у Не-
дјељи светосавља. Уколико дјеца желе да продуже 
своје чланске картице, то могу да ураде и онлајн, да 
не бисмо правили гужве”, рекла је Гордана Вила, ди-
ректор НБ “Ћирило и Методије”.
Ова установа током године организује више бесплат-
них учлањења, а наредно је поводом Осмог марта, 
Дана жена. Имају преко 1.500 чланова и 60.000 би-
блиотечких јединица.

УЧЕНИЦИ ЗАИНТЕРЕСОВАНИ ЗА БЕСПЛАТНА УЧЛАЊЕЊА

Текст:  Гордана Каурин

Поводом сјећања на дугого-
дишње културно-умјетнич-
ке ствараоце: Савана Руњу, 
Николу Шаркијевића и Рајка 
Десницу, у Приједору је одр-
жан  Меморијални концерт 
у организацији Удружења за 
очување традиције Приједор 
и КУД-ова „Милан Егић“ и 
„Саничани“.
Жељко Шормаз, директор 
Удружења за очување тради-
ције, каже да су то људи који 
су заслужни по много чему, а 
поготово у дијелу културног 
стваралаштва.
„Свако у своје вријеме и свако 
на свој начин, они су обиље-

жили рад у многим културно-
умјетничким друштвима, а 
најважније и најзначајније је 
да су ударили темеље веза-
но за народне игре, односно 
фолклор, те рад са  млади-
ма“, навео је Шормаз.
Чланови три културно-умјет-
ничка друштва представили 
су се у Позоришту Приједор 
са седам кореографија, од 
којих је пет поставио Саван 
Руњо, двије Никола Шаркије-
вић, док је Рајко Десница био 
умјетнички руководилац у 
КУД-у „Милан Егић“. Курио-
зитет овог концерта је да су 
наступили и многи који нису 
више активни играчи, али су 
то урадили због одавања по-

части Руњи, Шаркијевићу и 
Десници. Концерт је много 
значио кћерки Николе Шар-
кијевића, Николини Бадње-
вић, која фолклор игра од 
седме године и, како каже, 
веома емотивно је доживје-
ла овај догађај.
„Ја сам била Руњин ученик, 
тата је долазио повремено. 
Концерт је веома емотиван 
за мене и све чланове Руњи-
них, Рајкових и Николиних 
породица. Са Руњом смо 
стекли велико богатство што 
се тиче кореографија, игара 
и корака, Никола је другима 
преносио своје знање, исто 
као и Руњо и Рајко“, каже Ни-
колина.

Сјећање на Савана Руњу, Николу Шаркијевића и Рајка Десницу

МЕМОРИЈАЛНИ КОНЦЕРТ 
"ОЈ, ЈАБУКО, ЈЕСИ Л’ ЈОШ НА ГРАНИ?"
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ОГЛАС ЗА ПРИЈЕМ У РАДНИ ОДНОС

„Дунав осигурање“ а.д. Бања Лука – Филијала Приједор објављује оглас за пријем 
у радни однос:

 - Преузимач осигурања са мјестом рада у Приједору -  
   два (2) извршиоца (м/ж)

Опис посла:

 Израђује понуде и прима понуде за закључење уговора о осигурању;
 Врши преглед и процјењује ризике у складу са упутством Дирекције за 
осигурање и израђује извјештај о прегледу ризика;
 Обрачунава премије осигурања, издаје полисе осигурања и фактурише 
премије;
 Стара се о обнови осигурања по скаденци;
 Врши измјене уговора о осигурању по захтјеву осигураника;
 Прати портфељ осигурања и предузима мјере за његово повећање;
 Прима и обрађује захтјеве осигураника;
 Сравњује стање потраживања и дуговања са осигураником;
 Предлаже мјере за побољшање продаје осигурања;
 Врши наплату осигурања и других доспјелих ненаплаћених потраживања;

Услови за пријем радника:

 - Држављанство БиХ,
 - Да је старији од 18 година,
 - ССС, ВШС, ВСС, свих смјерова,
 - Спремност на тимски рад,
 - Организационе способности,
 - Познавање рада на рачунару,
 - Возачка дозвола Б категорије – активни возач;

 Сви заинтересовани кандидати, који испуњавају наведене услове треба 
да доставе мотивационо писмо са кратком биографијом до 09.02.2024. године на 
email: info@dunav.ba или на адресу Вожда Карађорђа бб Приједор, са назнаком 
„Пријава за посао“. 

Контакт телефон за више информација: +387 (52) 234-425
Оглас остаје отворен 15 дана од дана објављивања!

„ДУНАВ ОСИГУРАЊЕ“ а.д. 
БАЊА ЛУКА 

ФИЛИЈАЛА ПРИЈЕДОР

Дана 27.1.2024. навршава се четрдесет тужних 
дана од смрти наше драге

НОВКЕ МИКИЋ
(1941 - 2023)

Туга и бол не могу те вратити, али сјећање на тебе 
вјечно ће трајати.
Твоји: кћерка Мирјана и син Мирослав са 
породицама.

(0002)

Дана 28.1.2024. одржаће се помен поводом 40 
дана од смрти наше драге маме, баке и прабаке

МИЛЕВЕ (рођ.Требовац) ГРАЧАНИН

С љубављу, њена породица.

18725

Дана 25.1.2024. навршава се шест година 
како ниси са нама

МИЛАН КОВАЧЕВИЋ
(1961 - 2018)

Драги наш оче и дједе, остајеш у нашим срцима и мислима.
Син Мирко, унуци Михајло и Ђорђе.

18721

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 

КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com

Кo мoжe дa сe приjaви нa кoнкурс?
Сви кojи су зaвршили фaкултeт друштвeнoг смjeрa и студeнти зaвршнe гoдинe 
фaкултeтa.

Кojи су услoви кoнкурсa?
Дoбрo су дoшли сви кojи  имajу aфинитeт прeмa нoвинaрскoм пoзиву. Искуст-
вo у мeдиjимa (рaдиo, тв, нoвинe, пoртaл) пoжeљнo, aли ниje прeсуднo. Кoм-
пjутeрскa писмeнoст, спoсoбнoст сaмoстaлнoг, кao и тимскoг рaдa, oсjeћaj oд-
гoвoрнoсти и инициjaтивe, динaмичaн приступ и пoсвeћeнoст пoслу. 

Штa je пoтрeбнo дa сe приjaвитe нa кoнкурс?
Фoтoгрaфиja лицa, CV сa крaткoм нaпoмeнoм o биoгрaфиjи.

Гдje и дo кaдa пoслaти приjaву?
Tрaжeнe мaтeриjaлe дoстaвити нa kozarskirtvprijedor@gmail.com или личнo нa 
aдрeсу нaшeг мeдиja у "Црвeнoм сoлитeру".

Кoнкурс je oтвoрeн дo пoпунe рaднoг мjeстa. Нaкoн прoбнoг рaдa, пoстojи мo-
гућнoст стaлнoг зaпoслeњa.

Пoстaни диo нaшeг лoкaлнoг мeдиja!

"КOЗAРСКИ ВJEСНИК" TРAЖИ НOВИНAРA 
СAРAДНИКA УЗ MOГУЋНOСT СTAЛНOГ ЗAПOСЛEЊA 
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Дана 29.1.2024. навршава се шест тужних мјесеци 
од смрти нашег драгог

ОБРАДА (ПЕРО) ЗОРИЋА
(1946 - 2023)

Ако је смрт угасила свјетло живота, никад неће 
угасити љубав и сјећање на твој драги лик.
Твоји: супруга Драгиња, кћерке Славка и Сандра, 
зетови Жељко и Милорад, унучад: Драган, Дејан, 
Душан и Анита, праунучад Мила и Данило, те 
остала породица и пријатељи. 18393

In memoriam

Нека вас анђели чувају, а ја ћу заувијек у срцу да вас 
носим и волим.

Ваша сестра Милева из Камичана.

18720

МИЛАН 
МЕДАРЕВИЋ
(1937 - 2012)

МИТАР 
МЕДАРЕВИЋ
(1942 - 2012)

МОМЧИЛО 
МЕДАРЕВИЋ
(1935 - 2018)

Недостајете нам много, али вас с поносом чувамо у нашим срцима и мислима.
Син Маринко и кћерка Марина са породицама.

Сјећање на драге

ВУКАШИН КАЈО ТОДОРАН
(1942 - 2022 - 27.1.2024)

18722

РАДОЈКА РАДА ТОДОРАН
(1950 - 1998 - 31.1.2024)

Дана 30.1.2024. навршавају се двије тужне године откако нас је напустила 
наша вољена супруга, мајка и бака

ГИНА (рођ. Бановић) ЂУРИЋ
(1954 - 2022)

Наша драга Гини, откако си нас напустила прије двије године, ништа више 
није исто за нас. Фалиш као супруга, да пролазимо заједно стазама којима 
смо увијек скупа корачали. Фалиш нам као мајка зато што је мајка само 
једна. Фалиш нам као бака, да нам пружиш љубав своју. Самоћу, тугу и бол 
у срцу, коју и даље осјећамо, можеш само ти да разумијеш.

Заувијек си у нашим срцима и мислима.
Воле те твоји најмилији.

(00001)

Вољена наша мајка, свекрва и бака

СОКА ЦУЈА МАЛБАША
(1938 - 2024)

Хвала ти за сву љубав и пажњу, коју си 
нам пружала до краја живота. Заувијек 
ћеш остати у нашим срцима. С поносом 
чувамо успомену на тебе.
Син Споменко, снајка Сузана и унука 
Николина.

18717

Дана 26.1.2024. навршава се пет година 
како са нама није наш вољени

БОРИСЛАВ БОБАН ЈЕЛИЋ
(2019 - 2024)

Тешко је живјети рањене душе, видјети 
те, а нигдје те не наћи. Наш си понос и 
звијезда на небу, која се никада угасити 
неће. Живјећеш насмијан и весео у 
нашим мислима и срцима до краја 
наших живота.
Твоји: мајка Весна и брат Бојан. 18724

Дана 26.1.2024. навршиће се четири године 
како је преминуо мој вољени син

РАДОЈИЦА РОКИ РОСИЋ

Вријеме пролази, али не односи бескрајну бол и тугу за тобом.
Неутјешна мајка Стојка.

18723

Тужно сјећање поводом четири године од 
смрти нашег драгог Рокија

РАДОЈИЦА РОСИЋ
(1953 - 2020)

С љубављу те се сјећамо, по добру памтимо, с поносом спомињемо.
Твој брат Чедо са породицом.

18723
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Алмир Бекић, провјерени де-
фанзивац, ново је појачање 
„жуто-плавих“. Алмир покрива 
позицију лијевог бека, а иза 
себе има импресивну карије-
ру: ФК „Слобода“ Тузла, НК 
„Динамо“ Загреб, ФК „Сараје-
во“, ХШК „Зрињски“… Са три 
освојене Премијер лиге БиХ и 
два Купа БиХ, преко 250 насту-
па у Премијер лиги и три на-
ступа за репрезентацију БиХ, 
Алмир ће засигурно донијети 
квалитет више приједорској 
екипи, те својим искуством 
помоћи младим играчима, 
као и Клубу да остваре зацр-
тане циљеве, наведено је на 
Фејсбук страници овог клуба.

Фото:  ФБ Теквондо клуб “Љубија”

У организацији Теквондо са-
веза БиХ, а под покровитељст-
вом Олимпијског комитета БиХ, 
уприличено је гала вече олим-
пијског теквондоа у Сарајеву и 
уручене награде за изузетне ре-
зултате на такмичењима у 2023. 
години. Награде и плакете уру-
чене су и члановима Теквондо 
клуба “Љубија” Приједор: Да-
нилу Вукотићу, Наташи Илић, 
Божидару Пилиповићу и Мило-
шу Стојановићу.

Наставак у куглашкој Премијер 
лиги БиХ донио је, одмах у от-
варању 12. кола, велики дер-
би “Рудар” Приједор - “Рудар” 
Какањ. Домаћин је, ослабљен 
неиграњем два веома важна 
играча у њиховој екипи, Миља-
товића и Џајића, очекивао 
тешку и до краја неизвјесну 
утакмицу, што се на крају по-
казало тачним. Подјела бодова 
је, рекло би се, и реалан исход 
дербија, јер је цијели сусрет 
био на највише 30-ак чуњева 
предности за једну од екипа. 
Крајњи резултат 3.441-3.435 
и само шест чуњева предно-
сти на крају за приједорски 
“Рудар” били су довољни за 
4:4 и један бод, саопштено је 
из овог клуба. У првом блоку 
Марко Тркља са оборених 607 
чуњева осваја за домаћу еки-
пу меч поен против Карзића 
(545), док за госте Бешић (626) 
то исто чини против Кнеже-
вића (566). Њих двојица су 
уједно и најбољи актери овог 

меча. У другом блоку Миодраг 
Тркља (605) добија Дундића 
(540), а Хрустемовић (593) за 
госте осваја други меч поен 
против Стијепића (556). До-
маћа екипа на уласку у трећи 
блок има предност од 30 чуње-
ва и на својој страни искуство 
Ђорђа Паштара који заједно 
са Сикирићем затвара утакми-
цу. Од почетка њихова игра не 
даје наду у позитиван исход, те 
се предност у чуњевима пот-
пуно истопила послије првог 
сета, да би се послије трећег 
пребацила на страну гостију и 
износила 31 чуњ. Паштар (567) 
и Сикирић (540) иако губе од 
својих противника меч пое-
не Гурешића (571) и Алагића 
(560), одлично одигравају по-
сљедњи сет, те тако једним ма-
лим подвигом враћају чуњску 
разлику у корист своје екипе и 
доносе јој злата вриједан бод. 
Наредног викенда у 13. колу 
“Рудар” гостује у Лукавцу еки-
пи “Зрински”, Љубаче.

Синиша Шолаја, тренер Кошаркашког 
клуба “Хантерс” из Приједора, полазник 
“EHCB Academy”, био је седам дана на 
евролигашкој стручној пракси код тренера 
Саше Обрадовића у “АС Монако Баскет”. 
“Седам дана са сјајним тренером Сашом, 
његовим стручним штабом и ‘Roca timom’ 
на тренинзима, велико им хвала на разго-
ворима, стрпљењу и времену. Уз то имали 
смо и бонус, прилику да разговарамо са 
тренером Ћусом и пратимо тренинг ‘Реал 
Мадрида’, те на крају да гледамо утакми-
цу Евролиге. Такође, имали смо прилику 
да се упознамо са тренажним процесом 
U18 и U21 селекција ‘АС Монако Баскет’ и 
да погледамо одличну утакмицу U21 коју 
су одиграли против ‘Le Mansa’”, истакао је 
Шолаја. 
Он се захвалио свим учесницима на по-
дијељеном искуству, а посебно EuroLeague 
Head Coaches Board на прилици да уна-
приједе знање и рад.

Текст:  КВ

АЛМИР БЕКИЋ НОВИ ИГРАЧ 
"РУДАР-ПРИЈЕДОРА"

"РУДАРИ" ПОДИЈЕЛИЛИ БОДОВЕ

ПРИЗНАЊА ЗА ЧЛАНОВЕ ТКД 
"ЉУБИЈА" ОД ТЕКВОНДО САВЕЗА БиХ

ТРЕНЕР КК "ХAНТЕРС" НА 
ЕВРОЛИГАШКОЈ СТРУЧНОЈ ПРАКСИ У 

"AС МОНАКО БАСКЕТ" 

Значајно искуство 

Синиша Шолаја и Саша Обрадовић 


